
Z A P I S H K

sa XXX sgednice Skupštine opštine Бапја Luka odrzane dana 21. 
juna 1965* godine.

Sjednica počinje u б časova.
Sjednici presjedava predsjednik Slcupštine opštine 

Popović Milorad.

Zorka. 
bornilca.

Zapisnik vodi službenik Slcupštine opštine Čadjenović 
Sjednici prisustvuje 77 odbornika, a odsutno’je 18 od-
Za današnju sjednicu izostanke su pravdali odbornici: 

Babić Živko, Džombić Milorad, L.empn Ivan, Odić Mira, Perović Vla- 
do, Pirolić Dušanka i Stojnić I.ilorad.

Nisu pravdali odsutnost odbornici: Vulić Vera, Basarić 
Branko, Begović Sulejman, Bela Ilira, Bilić Ilija, Buca Ha idija, 
Ruždijić feufik, Trlculja Mitar, Pranjić Anto, Predović Pavle i 
Duvnj'ak Stojan.

Pošto sjednici prisustvuje. nadfiolovićna večina odbor- 
nilca, predsjednik monstatuje da se mogu donositi pravovaljani za- 
kljucci.

Zapisnik sa prošle sjednice jednoglasno je usvojen. 
Predspednik prealaže

D H E V H I  R E D
1. Informacija o uključivanju učenika u škole II ste- 

pena.u školskoj 1965/66. godini.
2. Izvještaj o radu Skupštine opštine, njenih organa i 

organa uprave u 1964. godini.

oenog nas

ne

3у  informacija o preduzetim mjerama za saniranje stam- 
a kod 1!Ha: zagine ciglane11.
4. Informacija o pašarenju u šumama opštenarodne imovi-
5* Informacija o raspodjeli budžetskih sredstava mjes- 

nim zagednicama.
6. Prijedlog Odluke o unutrašnjoj organizaciji, djelo- 

krugu rada i sistematizaciji radnih mjesta u Sekretarijatu za unu- 
trašnje poslove Skupštine opštine.

7. Prijedlog Zaključka o davanju saglasnosti na Pravil- 
nik o unutrašnjoj organizaciji, djelokrugu rada i sistematizaciji 
radnih mjesta organa uprave Skupštine opštine Banja Luka.
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8. Prijedlog Rjedenja o izmjeni Hješenja o osniva- 
nju Komunalnog preduzeća "Usluga” . .

9. Prijedlog Hješenja o raspisivanju izbora za rad- 
nicki savjet Komunalnog preduzeća nUsiužni centar**.

10. Prijedlog Hjesenja o prestanku rada i otvaranju 
postupka redovne likvidacije Ugostitel jske. radnje ”Klubff u Ба- 
njoj Luci.

11. Prijedlog Hješenja o zaduženju opštine Banja Luka 
na iznos od 12,500.000 dinara.

12. Prijedlog Rješenja o isplati iz rezervnog fonda iz- 
nosa od 6,155.4-13 dinara za sanaciju Zdravstvene stanice u Бгоп- 
zanom Majdanu.

15* Prijedlog Hješenja o isplati iz budžetske rezerve. 
iznosa od 5,275*000 za podmirenje troškova obrazovanja odraslih.

14. Prijedlog Hješenja o isplati iz budžetske rezerve 
iznosa od 2,500.000 dinara za učešće po zajmu iz Fonda za stam- 
benu izgradnju.

15* Prijedlog Hješenja o odredjivanju mjesečne nagrade 
predsjedniku Skupštine opštine Banja Luka.

16. Prijedlog Rješenja o razrješenju dužnosti predstav- 
nika uruštvene zajednice u Savjetu Centra za medicinsku rehabi- 
litaciju.

1 7. Prijedlog Rješenja o imenovanju predstavnika druš- 
tvene zajednice u Savjet Centra za medicinsim rehabilitaciju.

18. Prijedlog Hješenja 0 odobravanju s;ječe. orahovih 
stabala individualnim poljoprivrednim proizvodjačima.

Prijedlog Hješenja iz imovinsko pravne oblasti:
a) o uzimanju iz posjeda ranijih vlasnika nacionali-

zovanog neizgradjenog gradjevinskog zemljišta: * .
- Tešić. L'.lađjena i dr.
- Radman Janje i dr.
- Kur jak I nje i dr.
- Savić Dobrivoja i Ljubinke,
- Milanović Savke i dr.
- Ibrišagić Abdulatifa i dr.

b) o izmjeni Hješenja o lazimanju nacionalizovanog 
neizgradjenog gradjevinskog zemljišta od ranijeg ilasnika Nahmi- 
jaz Mirka i Erne•

c) o predaji zemljišta opštenarodne imovine na Tran- 
zitnom putu Zavodu za ivomunalnu djelatnost.

20. Prijedlog Zaključka o davanju saglasnosti:
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a) za razrješenje opbtinskog j'avnog tužioca
b) za postavljenje opštinskog javnog tužioca*
21* Hazmatranje mogućnosti individualne stambene izgra- 

dnje na podrucju f,Hisetan i Hova Varoš.
22. Hazmatranje mogućnosti za obezbjedjenje reona na 

kojim bi bila dozvoljena individualna stambena izgradnja bez ' 
potrebnih komunalnih uredjaja.

2^. Prijedlog Rješenja o isplati iz budžetske rezerve 
iznosd oa 4-,4-74.000 dinara.

/ Prijedlog Hješenja o davanju garancije:
/ a) Djećjoj bolnici na zajam od 7 »500.000 dinara, 

b) Montažnom preduzeću ,fInstalater,f na iznos od 
3,360.000 dinara.

4— * |25.✓Prijedlog Hješenja o odredjivanju visine licnog do-
hhhka šekn^taru Skupštine opštine.

26. Pcijedlog Hješenja o dođjeli pomoći postradalim od 
poplave u Dobo^ju m rudarskoj nesreći u Kaknju.

Predloženi dnevni red jednoglasno je usvojen.
Po prvoj tacci dnevnog reda diskutovali. su:
Verem Ahmet, koji postavlja pitanje šta je razlog te 

se izvješta.j koji je ranije dostavljen odbornicima i danas pod- 
nijeti izvještaj razlikuju po broju ucenika koje treba upisati 
za.oko 500.

Memić Ridvan, iznosi, da je stanje jako teško i da ima 
mjesta za nešto preko 1.100 pcenika, dok je molbe podnijelo 
.preko 1.800. Iznosi, da je-u Skoli učenika u privredi smanjen 
kapacitet, a tako i u medicinskoj i gimnaziji.

Predsjednik SO Popović Milorad iznosi da su ove đvije 
škole smanjile kapacitet, iako su im priznati cjelokupni lanj- 
ski rashodi.

Bola^ja Jefto smatra, da Je problem vrlo složen i da ga 
treba hitno rješavati. Iznosi, da je prilikom anketiranja u os- 
mim razredima osnovnih škola 58% učenika se izjasnilo za izuča- 
vanje zanata, a sadašnji podaci ovore da 75% učenika treba da 
ide u sredn^e škole, a 25% na zanat, pa- ovi podaci govore o ne- 
čemu što treba mijenjati. Iznosi, da je vrlo mali broj privred- 
nih organizacija odgovorio da ima učeničkih mjesta, neke su pri- 
vredne organizacije odgovorile negativno, dok druge i dalje čute. 
Postavlja pitanje, da li se u privrednim organizacijama mogu 
obezbjediti sredstva za učenike u privredi.

Muhurdarević Avdo smatra, da je trebalo mnogo ranije 
prići razmatranju ove iDroblematike i da se mora naći neko ko 
će ovaj probleiji rješiti. Iznosi, da se privredne organizacije
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odnose indiferentno. Mišljenja je da bi trebalo naci neka nova 
iajer'ila u pogledu cijene koštanja po jednom uceniku, a da ne 
postoje nikakvi prograni u pogledu potrebe kadrova. Prealaže, 
da gradjani upozna-ju -sa tim šta ’jo komuna u stanju da uči- 
ni po ovom p-itanju, a šta bi bile dužne da ucine privredne or- 
ganizacije. Postavlja pitanješta де sa raedguop tinskom sarad- 
n[jom o kogbj.se već duže govori, a u vezi sa ovim pitanjem, jer 
ako bi zainteresovane opštine bar minimalnim stedstvima ucest- 
vovale u finansiranju srednjih škola, to bi bila velika pomoć.

Maglajlić Ibro smatra, da način na koji se rješava 
ovaj problem treba mijenjati. Iznosi, da u građu postogl sufi- 
cit radne snage, te da se postavlja pitanje šta uraditi sa 
ngima kad završe školovange. Mišljenja•je, da je bitno i iati 
informaciju iz koge bi se vidilo koje su službe deficitarne. 
Pabrika celuloze ima specijalnu školu sa tri odjeljenja i nam- 
jerava otvoriti goš tri odjeljenja, te da bi i druge privređne 
organizacige trebale nešto slično da učine, a ako nenaju sred- 
stava za.otvaranje^škola, mogla bi odvojiti jedan dio sredsta- 
va u tu svrhu* Smatra, da školovanje kadrova treba vezati sa 
mogućnošću zaposlenja nakon završetka školovanja*

Kurt Anton iznosi, da .jnnoge privredne organizacije 
imaju problema sa ucenicina u privredi, jer da su oni vrlo sla- 
bi i da na zanat iđu najgori učenici. Možda sistem ovakvog ško- 
lovanja nije dobar i mnoge privredne organizacije bore se za 
svoj opstanalc, te su irn učenici u privredi često puta balast. 
Iznosi da svaki ucenik u privredi košta privrednu organizaciju 
18.000 dinara, a njihov rad u pređuzeću nije prilagodjen školo- 
vanju i obratno, pa se dešava da su jednog dana svi učenici u 
preduzeću, a dok drugog dana u preduzeću nema ni jednog učenika. 
ilađalje iznosi, da u koliko se hoće, da učenik za vrijeme uče- 
nja ovlada potrebnim znanjem mora mu se obezbjediti rad na ma- 
šini, a araortizacija svake mašine je vrlo velika te se iskoriš- 
tava do maksimuma i ne može se dati ucenilcu da žia njoj vježba. 
Predlaže da se programi školovanja učenika u privredi izmene i 
da p'ređuzeća sama izabiraju učenike, a ne da moraju da, prime one 
koji im se oošalju.

Mešinović... Tasim iznosi, da se je ponovila prošlogođiš- 
nja situacija. Iznosi, da se lanjske godine govorilo da djecu 
treba orjentisati na stručne škole, a da se ove godine dolazi u 
položaj da se ne mogu upisati na 'zanate oni koji su se izjasni- 
li za školu učenika u privredi. Postavlja pitanje da li se upis 
treba bcizirati na sbcijalnim momentina ili na kadrovskoj politi- 
ci. Banja Luka je proglašena školskim centrom, a cjelokupni te- 
ret snosi ova komuna. Iznosi da postoji nešto objektivno što sme- 
ta da se ovaj problem ne može da riješi, a na prvom mjestu smatra 
da su skord 300 učenika iz drugih' komuna pa bi i te komune treba- 
le da se pozabave ovi . problemom.

Kreso Omilj iznosi, da je Gimnazija poslala izvještaj 
predpostavljeniai da može da primi 100 učenika, ali da se prija- 
vilo još 100 pa bi trebalo na vrijeme povesti računa šta sa tim 
viškom.

Iznosi, da Giianazija ima još kapaciteta, ali da se ne 
može trpjeti onaj statut u koji se posta^ljaju prosvjetni radni- 
ci ove škole, jer sve srednje škole prema broju učenilca imaju 
veća buđžetska sredstva od Gimnazije. Iznosi, da početna plata 
profesora u GlanaZiji iznosi 42.000 dinara, a u Keđicinskoj



školi 52.000 đinara, što stvara nezačtovoljstvo kod prosvjetnih 
radnika Gimnazije o čemu se na vrijeme upozoreni predpostavlje- 
ni. Iznosi, da je ova škola imala svoju zadrugu kod koje je pro- 
izvodni rad bio vrlo pozitivan i da su zadruzi jaametnute razne 
obaveze u iznosu od oko 67*000.000 dina'ra pa se došlo do toga, 
da se zadruga rasformirala, a sada se od Gimnazije traži da uki- 
це i lcabinetsku nastavu. ITastavnicu su zbijeni u jednu malu pro- 
storiju, te ako se nastavnici Gimnazije ne izjednače sa nastav- 
nicima na drugim školama neće se vršiti upisivanje preko 100 uče- 
nika, budući da upisivanpe preko uobičajene norme znači odrića- 
nje, a odricati se ne može 'onaj ko'j’i je materijalno doveden u 
vrlo težak položaj.
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Pređsjednik SO Popović Milorad iznosi, da su gim- 
naziji data buđžetska sredstva na bazi prošlogodišnjeg izvršenja 
i da nije na svom mjestu vršiti ucjenjivanje i vezivati pitanje 
plata за problemom upisa.

Obralić Esad iznosi, da je ovih dana održan jećlan 
širi sastanak na kome je i'ečeno da ne' postoje podaci o potrebama 
učenika u radnim organizacijama. Iznosi da u Skoli učenika u pri- 
vredi ne postoje ni najminimalniji uslovi za pravilan rad, i da 
se ovoj školi ne posvećuje nikaicva pažnja. Hađne organizacije 
ž ale se na slabd lcvalitet učoniiLa, a ništa ne preduzimđju da se 
školi pomogne u osposobljavanju kadrova. flan rada je star, preko 
10 godina i nije u skladu sa sadašnjim potrebama privrede, te te- 
orija i'praksa idu u raskorak. Mišljenja je da ne treba po svaicu 
cijenu vršiti pritisak za prMaanje učenika u privredu. U školi 
učenika u privredi ima' učenika iz preko 80 laanimanja i 12 razli- 
citih struka, a u ško-li ne postoje ni kabineti ni raaionice, te 
predlaže da se rješavanju ovog pi’oblema pristupi što hitnije.

Karalic Dra_polJub iznosi, da se /uiča da se u деке 
škole primaju samo odličhi učenici, a nije sigurno da i medju nji 
ma neće biti iproblema, jer da treba voditi računa ne samo o uče- 
nju, nego Д  o karakteru svakog učenika. ITadalje iznosi da ne može 
shvatiti da pojedinci u diskusi'ji kažu naše, misleći na odredjenu 
školu ili komunu, jer da to vodi lokalizmu.

Balić Fuad, iznosi, da se evaj problem javlja u 
dva vida i t.o je društveno-politički problem koji se postavlja 
do septe ibra mjeseca, a od septembra naealje pedagoški problem, 
te ia ta dva problema ne treba razdvajati, nego ih zajedno rje- 
šavati. U septembru se upišu učenici i sa time prestaju brige 
političkih i društvenih faktora, a pbdagozi tada trebaju da se 
ulivate u koštac sa rješavanjem svih problema koji nastaju sa upi- 
som prekobrojnog broja učenika. Postavljh'pitanje, otkud pravo 
školi da šmanjuje kapacitet kad je za to dobila budžetska sred- 
stva. Mišljenja je, da finansiranje treba vežati za kadrovska i 
druga rješenja i preduzeti mjere da nam se svake godine ne jav- 
ljaju iski problemi. Postavlja pitanje da li su do sadašnji ka- 
paciteti škola normalni i da li je ovakav upis realan i n^ pola- 
ziti sa dubjektivne baze i vezati upis učenika sa rješavanjem 
nekih svojih ličnih problema.

Vukmanović Milan iznosi, da u podnijetom izvješta- 
ju nisu uključeni ponavljaći i oni učenici koji imaju popravne 
ispite. Iznosi da se povećao broj i učenika za upis za zanate, 
da kođ privathika ima 80 učenika, da ih završava 50 i da rnajsto- 
ri nagovještavaju da će mnogi od njih raskinuti ugovore. Iznosi,
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da se ni jedna od zanatskih radnji nije izjasnila'za prijem 
ucenika, a da prć*blem upisa ucenilia nije problem samo Banja 
Luke, nepo da se javlja u cijeloj zemlji, te da bi Savezna 
skupstina trebala da u tom pogledu nešto ucini. Smatra, da 
je povoljno’ to, da su se u Bdnjoj Luci mnopi djaci izjasnili 
za upis na zanat, a med Ju' hjima ima'dosta odlicnih i vrlo do- 
brih, Iznosi, da se djeca orjentišu na konjukturne zanate, a 
da se ne raspolaže ni sa kakvim prepleđom potreba kadrova. 
Smatra,da bi finansiranje trebalo vezati za kapacitet pa bi 
možda, skole same -pokušale đa rjese probleme, Postavlja pita- 
nje šta.uraditi sa dјесош кода se ne upišu.

Burazerović Lžemai iznosi, da iz godine u po- 
dinu ovaj problem sve oštriji. Škola sa prakticnora obukom tre- 
balaje još lanjske godine da dobije učionicki prostor, a on 
ce se dobiti tek u'septembru, dok po pitanju radionica"; {još uv- 
{jek nije nista rješeno, {jer je ovag problem vezan za neke^imo- 
vinsko pravne odnose, pa u koliko se oni ne rješe, škola će 
ostati bez potrebnog radioniekog prostora, a sa time i bez 
praktičnog obavljanšsi nastave. Iznosi, da je Elektricno predu- 
zeće zainterescvano za otvaranje novog odjelenj’a za ovu stru- 
ku te u koliko bi se rješilo pitanje prostorija, moglo bi se 
ići na otvaranje dva nova odjelenja.

Perović Dušan iznosi, da se na đana ;njoJ sjednici 
ne diskutuje р korjenu koji Je aoveo do ovog mroblema. Llišlje- 
nja Je da treba održati sastanak radnih organizacija, organa 
uprave i škola4 jer do sa£jt izmedju njih nije bilo saradnje. 
Iznosi, da Je ZTP odvojilo dosta sredstava za školovanje a da 
u školama učenika u privredi učenici nemaju šta da nauče, jer 
da su uslovi nemogući. Srnatra, da bi trebalo imati pregleđ pot- 
rebe kadrova pa prema tome i orjentisati školovanje da se ne Ći 
dolazilo u taj položaj da učenici sa srednjom poljoprivrednom 
školom ne mogu naći nigdje zaposlenje i da se moraju kasnije 
prekvalifikovati i ići u srednju željezničku školu da bi nakon 
završttka te škole mogli dćbiti zaposlenje. Mišljenja Je, da 
je školski dinar najskuplji, Jer su veliki doprinosi, a da bi 
finansiranje škola trebalo vršiti iz Jedne zajedničke kase.

Pređsjednik. SO Popović Milorađ predlaže, da aisku- 
tanti daju konkretne prijedloge u pogledu rešavanja ovog prob- 
lema'i da ne diskutuju uopšteno.

Brkljač Rade postavlja pitanje, da 11 Je Banja Lu- 
ka iz republičkih sr.eđstava dobila pomoć. Sto se tiće Gimazije 
smatra-, da Je Jasno da nije u pitanju nedostatak prostora, nego 
drugi razlozi i Mčne tend-encije. Smatra, da problem plata. tre 
ba riješiti, ali' ga ne Vezati sa pitanjem upisa. Smatra, da se 
na'Banja Luku ne gleda kao na uski centar za školovanje banja- 
lucke djece i sa. aspekta,potreba Banja Luke, nego.sa aspekta ci 
Jele Bosanske krajine. Iznosi, da su u neki:: drugim mještiiia 
orivredne organizacije odvajale jedan.dio svojih sredstava za 
školstvo, pa Je formiran fond i iz toga fonđa su rješavani i;xrob 
lemi školstva.

Berić Simo iznosi, da s'e u industriji obuće mora 
pristupiti uvodjenju treće snjene, da bi se mogli koristiti ka- 
paciteti. Iznosi, da učenici u privredi fiisu potrebni ni Tvor- 
nici obuće ni tf Jadranki" .
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Plavčić liilorad postavlja pitanje, da li su tacni podaci iz in- 
formacije ili iznijeti u tabeli, jer se po broju bitno ra-žlilojju• 
Smatra, da će nove privredne mjere imati uticaja na obezbjedjenje 
sredstava. Mišljenja Je, da bi trebalo stati na stanovište, da oni 
koji ove podine ukljuce manji -broj učenika od lanjskog broja, da 
im se smanje sredstva, a privredne organlzacije bi trebale da svo- 
jim sredstvina pomo0nu finansiranpe.

Aleksić Joso smatra, da razlozi koje su iznijeli 
predstavnici Giianazije nisu na svom mjestu, a što se tiće proble- 
ma njihoviti plata predlaže, da to razmotri odgovarajuća šlužba.
Isto tako predlaže, da se forraira komisija koja bia? razmotrila 
razloge zbog kojih privcedne organizacije ne primaju učenii:e. Mi- 
šljenja ge, da bi gedan dio troškova trebale da snose komune, sa 
čigih se teritoriga nalaze dgeca na školovangu u Banga Luci i da 
se razmotri pitange zaposlenga nakon srolovanga.

Ivanić Jovo smatra, da ako se učenici sa završe- 
пот Sredngori'polgoprivrednpm školom ne iogu zaposliti, da bi tak- 
vu školu trebalo zatvoriti. Mišlgenga ge, da Gimnaziga, koga i.ra 
veći brog učenika može rentabilnige da posluge nego škola sa ma~ 
njim kapacitetom.

Radić Slavko iznosi, da ge Gimnaziga oko 9 godi- 
na učinila sve da upiše što veći brog učenika i da se langske Oo- 
dine išlo jbako daleko da ge primlgeno učenika više nejo što doz- 
volgava ma kakva norma, a dar bi se to postiglo pretvorene su u 
učionice prostorige koge su za pravilno odvigange nastave bile ne- 
ophodne, a sađa nastavnici zahtgevagu da se rigeši i ngihoVo pita- 
nge napradgivanga, kao i stanbeni problemi. Mišlgenga ge, da ovo 
treba rgešavati povolgnigim instrunentima i da se radi, a ne da se 
sam rad deklari-še.

Tešanovic Lgubo iznosi, da su do sada učenici pri- 
mani administrativnim putem. Razlog zbog mangeg ovogodišngeg pri- 
manga ge u povećanog nagradi učenika u privredi, te to privredne 
organizacige ne mogu izdržati. kto se tiće profila kadrova, to ge 
razmatrala i Republička skupština. Mišlgonga ge, da ge do sada 
Skoli učenika u privredi i)osvećivana manga pažnga nego drugi . ško- 
lama i da bi u buduće tog školi trebalo posvetiti veću pažngu i 
školovati Kađrove prema potrebama privrede, a privredne organiza- 
cige bi za školovange mo, le odvogiti gedan dio sredstava.

Oršulić'Jelena’ smatra, da trefa oformiti komisigu 
koga bi razmotrila ovag problem, a naročito analizirala stange i 
koli.co se učenika može upisati u Metalopredadgivačku školu.

Petković Bogan predlaže, da se uputi preporuka svim 
školama da bi ponovo ispitali mogućnost upisa.

Kreso Omilg iznosi, da Gimnaziga ima dvosoban stan 
pa ako bi se iz ngega iselio stanar, mogle bi se stvoriti dvige 
učionice. Iznoši, da ge na Osmom kongresu zaklgučeno da se ne mo- 
že govoriti o uravnilovki, ali đa ne treba ići ni u drugu kragnost 
i nagradgivati nastavhike škola sa mangim brogem učenika od nastav- 
nika u školama sa većim brogem učenika i čigi su uslovi rada mnogo 
teži. Predlaže, da ođgovaragući faktori na pi'vom mgestu rigeše prob- 
lem plata nastavnika Gimnazige.



Mažar Žiža je mižljenja, da prva diskusija Omilja 
Krese nije bila na svom mjestu, jer se graničila sa uc'jenjivanjem 
da će upisati učenike ako im se poveća plata, a. ako im se ne pove- 
ća da neće, a što se tiće zahtjeva da se Gimnaziji oslobodi stan 

da im u tom po, .ledu treba pomoći. Dušnost je od;;o-
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misljenja je, 
vornih fa..-tora 
sVi učenici, a

u ovoj komuni da rješe ovaj problem i da se 
kasnije studioznije. rješavati ovo pitanje.

O’upišu

da u Gimnaziji postoji ano- 
se smatraju ovin vrlo pogo- 
bi sve škole trebale da se 
a ne da se teret finansira-

Vukmanović Milan iznosi, 
malija u pogleau plata profesora koji 
djeni i revoltiranik Mišljerija je, da 
finansiraju iz republickih sredstava, 
nja škola baci na nekoliko komuna, koje pešće'puta nemaju 
intefesa'za školovanjem odredj.enog broja ucenika u nekim 
i takve bi 
bi gledale

nikakvog 
ikolama

komuhe mno^e od tih škola mogle potpuno zatvoriti, ako 
sa svoga asprekta. Iznosi, da banjalučkoj komuni nije

uopšte potreban ovoliki kapacitet ekobomske škole. Smatra, da bi 
možda privrpdne organizacije trebale da partipipiraju u finansira- 
nju škola. Mišljenja je da u nekim školama ima unutrašnjih rezervi 
koje bi se mogle iskoristi i, a da bi na prvom mjestu trebalo iz-
raditi-
vanjem

analizu o £)otrebi profila kadrova, te to uskladiti sa školo-

Dr^.jić Dra_oljub smatra, du 'je neiio pozvan da detalj- 
nije ispita potrebu školovanja kadrova, te da se ne đolazi u situ- 
aciju da mnogi učenici sa završenom jednom srednjom školom ne mogu 
nigdje nači zaposlenje.

Konjik Elaroje iznosi, da je. pri odredjivanju broja 
učenika koje treba upisati u srednju tehničku školu išlo se na pr- 
vom .mjestu od raspoloživili prostorija. Iznosi da je u ovoj školi 
jedno od najbolnijih pitanja nemanje stalnih nastavnika, tako da 
nastavu obuvljaju većinom honorarni nastavnici, i to 27 inženjera. 
Iznosi, da se za elektro odsjek i mašinski odsјекч.javio jako veli- 
ki broj učenika, a toliko ih se ne može upisati. 8to se tiće pri- 
jemnih ispita, oni su obavljeni pod najobjektivnijim kriterijumima. 
Kod lanjskog upisa ovoj školi je rečeno da će se za potrebe škole 
u toku godine praviti barake, koje ni do dan.s nisu napravljene, te 
Tehnička škoka'ne može primiti veći broj učenika nego što je prija- 
vila.

Memić Ridvan iznosi, da se za upis u Gimnaziju javilo 
preko 200 učenika, pa su organi upravljanja trebali nakon raspisi- 
vanja konlcursa i primanja molbi da stup$ u kontakt sa predsjednikom 
Skupštine opštine i naaju načina da se ovaj problem rijesi, a jie da 
odbace učenike onda kada se u drugu školu ne mogu upisati.

Predsjednik ćpštine

axiolu ili zanat ostaju bez sredstava za sivet. Mišljenja je, da 
protivzamonito da sc • ogbije prije • učenika iz drugih opstina.

Čelinač iznosi, da susjedne opšti- 
ne imaju vrlo velike probleme sa upisom, a da bi se djaci iz sus- 
jednih opstina pri upisu u banjilučke škole trebali tretirati isto 
ло i bcsijalučka dijeca, jer su to većinom djeca penzionera i slus- 
benika koji od svojih roditelja ne nasledjuju ništa i ako ne zavr- 
še školu ili zanat osta.iu bez sredi

Pišteljić Dušan smatra, da se u današnjoj diskusiji 
nije.pošlo sa mrtve tačke, jer da nema konkrctnih prijedloga niti 
podataka, da li se rnože upisati više učenika nego što je to u izvje- 
štaju iznijc-to. Smatra, da bi trebalo imati tačsu evidenciju koliko 
košsa školovanje jednog učenlka, te da se prema tome određe i sred- 
stva, te bi se tađa sukobljc^vali samo sa jednim problemom-odakle
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nači sredstva za finansirarge.
• ’JPredstavnik opštine Kotor Varoš iznosi, da su sred- 

stva opštine Kotor Varoš ogranicena, te da se ne može odvojiti ni 
najmanji iznos u svrhu suvinansiranja, a da ove godine imaju preko 
900 učenika za upis u prvi razred.

Muftić Fadil, direktor Srednje ekonomske škole smat- 
ra, da se u ovom momentu može samo popraviti ovakvo stvoreno sta- 
nje, a da problem i dalje ostaje i da se mora detaljno rasvjetli- 
ti i rješiti, te da je u tu svrhu potrebno formirati specijalnu ko- 
misiju.

Predsjednik SO Popović Milorad iznosi, da je po pos- 
tojećim zakonskim propisima školovanje u osnovnim školama obavezno 
a potrebno je u ovoj školskoj godini upisati više učenika u osnov- 
ne nego u srednje škole, pa se oko toga ne diže ovolika buka. Izno- 
si da će u pogledu finansiranja školstva novi propisi biti donijeti 
do konca godine, i da se već odavno postavlja pitanje finansiranja 
školovanja putem Republike.Smatra, da ovaj problem postoji i da je 
dosta težak, ali da je od mnogih prikazan veći nego što je, a da se 
taj problem provlaći iz godine u godinu, te da se ne može rješiti 
jedne godine. Predlaže da se izradi program za perspektivno rješe- 
nje za region na kome Banja Luka obavlja djelatnibst u pogledu ško- 
lovanja. Mišljenja je, da se treba ići sa zahtjevom da Republika 
ucestvuje sa 20% troškova s obzirom da su susjedne komune siromašne 
te da ne mogu učestvovati u sufinansiranju ili da se opet ide na sa- 
modoprinos. Predlaže, da se privrednim organizacijama uputi predsta' 
vka da učestvuju sa 2% u finansiranju, te da se od radnih organiza- 
ciga traži da pronadju unutrašnje rezerve da bi mogli primiti što 
veći broj učenika u privredi.Nadalje iznosi, da je sklopljen ugovor 
za kupovinu 47 stanova za prosvjetne radnike, koji će biti gotovi 
do godine.

Vukmanović Milan smatra, da su predloženi zaključci 
uopšteni i da je za današnju sjednicu trebalo raspolagati sa preciz- 
nijim pokazateljima, da bi se znalo da li se u jedno odjeljenje mo- 
že upisati 30 ili 40 učenika.

Nakon diskusije jednoglasno su u^vojeni zaključci:
1. Da se razradi dugoročni program školovanja kadro- 

va i način finansiranja škola, kako za Banja Luku, tako i za druge 
opštine koje su upućene na obrazovanje djece u školama II. stepe- 
na u Banja Luci;

2. Da se zatraži da se iz republičkog rezervnog fon- 
da odobri iznos za finansiranje školstva, a ako se to ne ostvari 
raspisati samodoprinos gradjana u zajednici sa drugim zainteresova- 
nim opštinama;

3. Da se razmotri sa sušjednim opštinama i sa srezom 
obrazovanje jednog zajedničkog fonda za finansiranje škola II. ste- 
pena;

4. Da se uputi preporuka radnim organizacijama da još 
jednom preispitaju svoje mogućnosti za uključivanje učenika na izu- 
čavanje zanata i da obezbjede dodatna sredstva za proširenje škola 
II. stepena, posebno onih koje đaju njima potrebne kadrove, i to iz 
sredstava koja su namjenjena za školovanje kadrova u radnim organi- 
zacijama;
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5. U trenutnoj situaciji objektivni kriterij za upis 

u prve razrede škola II. stepena treba da bude broj učenika upisa- 
nib u prve razrede prošle školske godine, korigovan razlikom izme- 
dju broja učenika koji su završili četvrte razrede škola II. stepe- 
na i broja učenika koji ponavljaju prve razrede tih škola. Za ovaj 
kapacitet školama su obezbjedjena sredstva u društvenom fondu za 
školstvo;

6. Za izvršenje ovih zakljucaka zadužuje se Savjet za 
obrazovanje i vaspitanje, Prosvetno pedagoški zavod i organ uprave 
nadležan za poslove prosvete.

Po drugoj tacci dnevnog reda izvještaj je podnio pred- 
sjednik Skupštine opštine Popović Milorad.

Odbornik Džankić Pikret iznosi da se iz izvještaja vi- 
di da su sgednice Skupštine bile preopterećene sa velikim dnevnim 
redom, te predlaže da se u buduće sjednice održavaju češće i sa ma- 
njim brojem tačaka. Mišljenja je da bi za kvalitetnije rješavanje 
na sjednicama Skupštine trebilo iznositi više informacija i anali- 
z§. Smatra, da bi u dosadašnjem metodu rada trebalo nešto mijenja- 
ti da se ne bi opet došlo u položaj u koji je Skupština ovih dana 
došla da se moraju rušiti zgrade koje su divlje izgradjene. Ueređov- 
no prisustvovanje sjednicama zabrinjava, te bi trebalo konkretno ana- 
lizirati koji su to odbornici koji često izostaju i razlozi tih izo- 
stanaka, a Žadrovska komisija bi trebala da izvrši analizu zauzetos- 
ti odbornika, jer da odbornička funkcija ne bi smjela da trpi, a uz 
to bi obavezno trebalo aktivirati Klub odbornika. Mišljenja je, da 
bi širu javnost trebalo bolje upoznati sa radom Skupštine opštine, 
pa bilo to putem lokalne štampe ili zborova birača i uz to budno 
pratiti izvršenje donijetih zaključaka. Mišljenja je, da bi savjeti 
t&ebali da se bave više analitičkim radom, a neaktivne članove sav- 
jeta trebalo bi mijenjati. Nadalje iznosi da se kod današnje Komisi- 
je za odlikovanja išlo za tim da su svi prijedlozi prije nego što 
su došli pred Komisiju prošli kroz demokratsku formu.

Odbornik Šolaja Jefto smatra, da bi sjedničke materi- 
jale trebalo dostavljati odbornicima ranije, da bi ih mogli prouči- 
ti, a organi uprave da brž e ođgovaraju na pitanja postavljena od 
strane zborova birača. Isto tako treba ubrzati rješavanje priznava- 
nja radnog staža na koja rješenja stranke čekaju mjesecima pa i go- 
dinama.Isto tako treba preduzeti mjere da se organizuje pružanje 
pravne pomoći stanovnicima sa pripojenih opština, kojima je teško 
dolaziti u Banja Luku.

Odbornik Djubo Regik je mišljenja da se osjeća velika 
sp&rost u izvršenju donijetih odluka, a kao primjer navodi slučaj 
provodjenja odluke o korišćenju gradskog zemljišta, gdje se godinu 
dana nakon donošenja odluke traži naplata od privrednih organizaci- 
ja. Iznosi da u nekim savjetima rade po 2 -3 člana iz iste privredne 
organizacije, pa se dešava da ne mogu prisustvovati sjednici i sa 
time bude dovedeno u pitanje održavanje sjednica Savjeta.

Odbornik Vulić Boško je mišljenja da bi veliki broj 
nerješenih predmeta, možda bio smanjen kada bi se na terenu uveo ure- 
dovni dan gdje bi đolazili službenici iz Skupštine opštine. Iznosi 
da je stanje u mjesnim uredima vrlo teško, jer su smješteni, neki 
od njih, u zgradama koje pružaju vrlo ružnu sliku i koje liče više 
na štale nego na mjesne urede, te je rad u njima vrlo otežan, pa bi 
trebalo snimiti stanje da bi se dobila prava slika.
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Odbornik Buzađjić Rajko smatra, da terenu treba pružiti 
veću pomoć i rješiti pitanje pripajanja nekih mjesnih ureda, Smat- 
ra, da se odluke kojima se regulišu važna pitanja moraju i mogu br- 
že donositi*

Odhornik Lićina Radmila smatra, da ovaj izvještaj može 
dohro poslužiti odhornicima da hi na terenu ohjasnili rad Skupštine« 
Postavlja pitanje zašto se ne pridržava zaključaka donijetih društ- 
venim planom, što je slučaj sa trotoarom u ulici Ivice Davida, te 
kuda idu sredstva namjenjena društvenim planom za odredjene ohjekte. 
Mišljenja je da društveni plan treha donositi na drugi način i to 
na temelju predhoddnih dugogodišnjih analiza i pred hirače izlaziti 
tačno sa zaključcima šta se može uraditi u jednoj, drugoj, trečoj 
ili četvortoj godini, tako da hirači znaju da 6e senjihovi zahtjevi 
i potrehe ostvariti, ako ne u ovoj, a ono u narednim godinama.

Predsjednik SO Popović Milorad smatra, da je generalna 
ocjena da nemamo mnogo analiza nerealna i netačna, jer se društveni 
plan radi u radnim organizacijama počev od juna mjeseca, a raspod- 
jela sredstava vrši se kasnije.

Odhornik Kecman Milan smatra, da se iz izvještaja mogu 
sa^ledati napori Skupštine, a da je u sadašnjem momentu zahrinjava- 
juce jako veliki hroj nergešenih predmeta. Mišljenja je, da treha 
uhrzati sa rješavanjem nerješenih predmeta, pa ako je potrehno an- 
gažovati potrehni kadar prekovremenim radom, što je hio slučaj u 
socijalnom zavodu prilikom prevodjenja penzija.

Odhornik Muhurdarević Avdo smatra, da hi trehalo pojača- 
ti rad Savjeta, a da u pogledu principjelnosti ima vrlo mnogo nedos- 
tataka. Predlaže, da se učini sve što je moguće na razvijanju mjes- 
nih zajednica i na medjugradskoj saradnji.

Odhornik Seksan Slavko predlaže da se po pitanju masovne 
informacije nešto učini, јег da su gradjani mnogo više upoznati o 
saveznim i repuhličkim prohlemima i propisima koji se donose, nego 
o našim lokalnim.

Odhornik Brkljač Rade predlaže, da se preduzmu sve mjere 
da se ne svršeni predmeti po priznanju radnog staža što prije zavr- 
še, a da odgovorni organi u Skupštini opštine nadju način kako to da 
urade, te da se u januaru podnese izvještaj o rezultatu, a što se ti- 
če rješenja donijetih iz imovinsko-^ravne ohlasti, mišljenja je, da 
je taj hroj vtIo mali.Ireha nači nacin da se ti rezultati povečaju. 
Sto se tiće rada Stahene inspekcije mišljenja je, da hi ona trehala 
da vodi računa da se novčana sredstva kod stamhenih zgrada, koje su 
novije što manje troše, da hi se mogla nagomilati i trošiti kasnije. 
Isto tako kod novih stamhenih zgrada, treha voditi računa o tome da 
u prvim godinama nedostatke otklanjaju izvodjači, čijom je krivicom 
došlo do grešaka, a ne sami stanari.

Rakić Čiro, sekretar Opštinskog komiteta SK smatra, da 
je ova tačka došla na diskusiju u nezgodno vrijeme poslije duge i 
naporne diskusije o školama, te da hi neke stvari iz ovog izvješta- 
ja trehalo kasnije ponovo razmotriti i detaljno sagledati. Propisi 
koji se donose moraju se dosledno hraniti i izvršavati, što nije hio 
slučaj do sada. Navodi primjer da je donijeta preporuka da se lica 
koja su odgovarala po privrednom kriminalu ne mogu zapošljavati na
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odgovornim radnim mjestima, a da se te preporuke nisu držale 
mnoge privredne organizacije, što je slucaj i sa Preduzećem 
"Metal” . U mnogim radnim organizacijama mnogi su se postavlja- 
1# politikantski, što je bio slučaj i na samom terenu, gdje su 
se napadali inspektori koji su trebali da rade na rušenju kuća 
podignutih divljom izgradnjom i t$ smetnje i napade na inspek- 
tore cinili su oni koji to ni u kom slučaju ne bi smeli da rade 
s obzirom na njihovu prošlost i današnji položaj* Mišljenja je 
da se nije pravilno postavilo prema pripojenim godrucjima, gdje 
se dešava, da umiru bolesnici, a da im se ne može pružiti ljekar- 
ska pomoć, ili da se bolesna djeca nose kilometrima na ledjima 
da bi se došlo do ljekara. Mišljenja je, da bi savjeti trebali 
da izrade petogodišnji plan u pogledu podizanja i unapredjenja 
tih područja, te da se otvaraju tribine socijalističkog saveza 
na kojima bi se iznosila goruča pitanja tih područja. Smatra, 
da bi trebalo preduzeti sve mjere da se u početku afirmišu mjes- 
ne zajeđnice, te da se preduzmu mjere da se rješe svi^nerješeni 
predmeti i da se u septembu ponovo podnese izvještaj šta je po 
ovome učinjeno.

Vukmanović Milan predlaže, da se izdaje bilten o 
radu Skupštine i njenih organa, te da se kod onih službi, gdje 
je predvidjena niža stučna sprema predvidi srednja, jer da де 
to možda kočnica za uspješan i kvalitetan rad. U koliko je pot- 
rebno, mogli bi se angažovati ljudi za honoraran rad.

Odbornik Markić Ante je mišljenja, da bi trebalo 
posvetiti više pažnje zapisnicima sa zborova birača, prostudira- 
ti ih i na njih dati odgovore, jer se stiće dojam da te zapisni- 
ke nitko i ne pročita.

Odbornik Anušić Joso smatra, da je vrlo malo paž- 
nje posvećeno pripojenim područjima i da su vrlo teški uslovi 
pod kojima rade seoski odbornici, a na zborovima birača se re- 
dovno kritikuje Skupština zbog neizvršavanja svo^jih obaveza.
Veće je prešlo u praksu da se na selu ne može napraviti ni je- 
dan veći objekat, ako birači ne zavedu mjesni samodoprinos. Ua- 
vodi slučaj svoga područja, gdje su birači prikupili 12,000.000 
dinara za elektrifikaciju, a od zajednice nisu dobili nikakve pomo- ći.

Odbornik Kurt Anton smatra, da bi kod uvodjenja 
mjesnog samodoprinosa trebalo raditi sistematskije i određiti 
stručno lice koje bi rukovodilo radovima.

Odbornik Plavčić Milorad smatra, da se kod organa 
uprave sreće sa problemima u najvišoj mjeri zbog toga, što se 
vrše česte reorganizacije. Mišljenja je. da ako se upravi ne da- 
ju sredstva za modernu opremu, da se nece ništa postići poveća- 
njem broja zaposlenih.Predlaže da se aktivira rad Kluba odborni- 
ka, a da su se do sada zborovi birača svodili samo na budžetsku 
raspodjelu. Mišljenja je da treba učiniti sve da se rješe goru- 
ča pitanja na terenu, a da se ne slaže sa diskusijom nekih odbor- 
nika, da se selu daje manje nego gradu, jer su gradjani centra 
za 5 godina dali mnogo veći doprinos nego je to iznosio mjesni samodoprinos na selu.

Odbornik Ciganović Milan iznosi, da je kanalizaci- 
ja na Čairama nesolidno pravljena i kad padne kiša kanalizacija
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ne može da primi, te se voda i nečistoća vraćaju po podrumima, 
pa predlaže da se odgovorna lica pozovu na odgovornost.

Odbornik Konjik Blagoje smatra, da se zahtjevima 
iznijetim na zborovima birača treba posvetiti veća pažnja. Iz- 
nosi da birači već duže postavljaju na dnevni red pitanje op- 
ravke mosta na Rebrovcu koji je u vrlo lošem stanju i predsta- 
vlja opasnost za prolaznike. Iznosi, da je na tom terenu bila 
u početku dozvoljena divlja izgradnja, a sada su se gradjani 
našli u vrlo teškom položaju, jer im se trebaju rušiti kuće.

Odbornik Pišteljić Dušan smatra,^da bi diskusija 
trebala da bude kraća i da svaki odbornik može diskutovati sa- 
mo 5 minuta, jer da su odbornici suviše zamoreni.

Predsjednik SO Popović Milorad predlaže, da se pre- 
dloženi izvještaj usvoji uz date prijedloge.

Prijedlog je usvojen, pa je izvještaj o radu Skup- 
štine opštine, njenih organa i organa uprave u 1964. godini us- 
vojen, uz date prijeđloge;

Po trećoj tačci dnevnog reda jeđnoglasno je usvoje- 
na Informacija o preduzetim mjerama za saniranje stanbenog nase- 
lja kod Hamzagine ciglane.

Po četvrtoj tačci dnevnog reda diskutovali su:
Odbornik Mažar Žiža koja postavlja pitanje, da li 

je išta uradjeno da se poboljša položaj seljaka iztih pasivnih 
krajeva, koji žive vrlo teško. Mišljenja je da bi školovane kad- 
rove trebalo poslati na taj teren, da bi pomogli stanovništvu, jer 
da je isto jako zaostalo,

Vidović Mladjen, odbornik, smatra, da je uz ovu in- 
formaciju trebalo priložiti mišljenje stručne službe i njihov 
prijedlog, jer u koliko bi se ostalo pri predlozima iznijetim u 
informaciji, trebalo bi uništiti 17*000 ovaca.Predlaže, da se 
odobri paša u pojedinim odjeljenjima Osmaće i Tisovca i to u onim 
predjelima u kojima se paša vrši već 10 godina. Sto se tiće odre- 
djivanja predjela koji se pominju u informaciji, taj je teren vrlo 
strm, nepristupačan i ne može se koristiti.

Odbornik Verem Ahmet iznosi, da su druge opštine dos- 
ta povoljne rješile ovaj problem, te da bi naša stručna služba u 
zajednici sa Sumskim privrednim preduzećem trebala ovo ponovno raz- 
motriti i odobriti one odjele od kojih će stanovnici imati najviše 
koristi.

Petković Bojan, smatra da se ne smije ova stvar pos- 
matrati samo sa aspekta poljoprivređnih proizvodjača, nego s§ as- 
pekta podizanja šuma. Predlaže, da se ponovo razmotre prijedlozi 
dati ranije u pogledu gajenja krmnog bilja.

Odbornik Pavičar Lazo iznosi da je stanje na terenu 
vrlo teško i da je opstanak stanovništva na tom terenu doveden u 
pitanje, ako se ne dozvoli pašarenje, a do sada su stanovnici re- 
dovno koristili pašu i plaćali kazne koje su bile dosta zamašne.

Predsjednik SO Popović Milorad je mišljenja da treba 
tražiti i druge izlaze u pogledu pomoći tome stanovništvu.
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Odbornik Ciganović Milan smatra, da se odbornici po 

ovom pitanju trebaju da izjasne, jer da se ljuđi kažnjavaju, a oni 
i dalje koriste pašu, jer nemaju drugog izlaza.

Odbornik Berić Dušan iznosi da je stanovništvo vrlo 
siromašno, da im je jedino i glavno zanimanje stočarstvo i ako 
im se za-bbani pašanenje, oni ne mogu dalje ostati na tom terenu, 
te da bi trebalo nacin kako da im se pomogne.

Nakon diskusije Informacija o pašarenju u šumama opšte- 
narodne imovine jednoglasno je usvojena, stim da se još jedanput 
sa Šumskim privrednim preduzećem razmotri pitanje odjela u kojima 
treba dozvoliti pašarenje.

Po petoj tačci dnevnog reda diskutovali su:
Odbornik Ivanić Jovo, koji postavlja pitanje da li 

u ova sredstva ušao iznos od 4,000.000 dinara, koliko je predvidje- 
na za regulisanje potoka Podstranca.

Mešinović 'Tasim smatra, da na prvom mjestu treba izra- 
diti projekat o regulisanju ovoga potoka.

Odbornik Ličina Radmila smatra, da mjesne zajednice 
u gradu treba staviti u ravnopravan položaj i ne dodjeljivati mno- 
go veći iznos jednoj nego drugoj.

Odbornik Mešinović Tasim objašnjava, da je mjesna za- 
jednica Gornji Šeher dobila 3>000.000 dinara za dva doma na selu, 
te je od 7>000.000 dinara, koliko je dodjeljeno ovoj mjesnoj zajed- 
nici 5|000.000 dinara predvidjeno za selo.

Odbornik Ciganović Milan je mišljenja, da де ovu infor- 
maciju trebalo detaljnije obraditi, te pošto je informacija nepotpu- 
na da se nadoknađi.

Odbornik Plavčić Milorad де mišljenja da nerasporedje- 
ni 5j000.000 dinara treba raspodjeliti, te da treba imati u vidu 
broj birača na terenu. Interesuje ga ko je predložio ovakvu raspo- 
djelu. Nakon diskusije jednoglasno je usvojeno da se informa- 
cija o raspodjeli budžetskih sredstava mjesnim zajednicama'skine 
sa dnevnog reda i da se za iduću sjednicu nadopuni u pogledu ele- 
menata sa kojim se rukovodilo prilikom dodjele sredstava.

Po šestoj tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
Prijedlog odluke o unutrašnjoj organizaciji, djelokrugu rada i sis- 
tematizaciji radnih mjesta u Sekretarijatu za unutrašnje poslove 
Skupštine opštine Banja Luka.

Po sedmoj tačci diskutovali su:
Odbornik Obralić Esad, koji smatra da je za referenta 

za tehničke poslove predsjednika i sekretara Skupštine trebalo pred- 
vidjeti srednju stručnu spremu, jer da lica sa osnovnom školom ne bi 
mogla tamo odgovoriti. Isto tako smatra, da zamjenici matičara mora- 
ju poznavati propise i imati lijep rukopks, te i da za ta radna mjes- 
ta je trebalo predvijeti srednju stručnu spremu. Iznosi, da na pro- 
tokolima u malim privrednim organizacijama rade ljudi sa srednjom 
stručnom spremom, te da je za protokol Skupštine opštine trebalo 
predvidjeti srednju stručnu spremu.
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Ođbornik Ivanić Jovo smatra, da se ne može predvid- 
jeti ista školska sprema.za kurira i referente za tehničke poslove 
predsjednika i sekretara, te da je procenat od 27% sa osnovnom ško- 
lom vrlo veliki.

Odbornik Balić Azra postavlja pitanje, zašto se kod 
nekih radnih mjesta precizirala škola, a kod nekih odredjena samo 
stručna sprema, te da li će prema članu 16. biti ostavljen rok za 
nadopunu školske spreme licima koja na radnim mjestima na kojima 
se nalaze nemaju odgovarajuću spremu.

Sekretar SO Stupar Rajko objašnjava, da je rok osta- 
vljen za lica koja se već nalaze na tim radnim mjestima.

Odbornik Medović Marko smatra, da za sekretara treba 
predvidj^ti stručnu spremu kao za šefove odsjeka ili načelnike, a 
ne manju.

Odbornik Hadžimujagi Ismet iznosi, da je kod ovog 
Pravilnika d^elovao Savjet radne zajednice i taj se Savjet brine 
o tome kako ce funkcionisati organi uprave, te da se odbornici ne- 
bi trebali upuštati u detalje, jer da je pravilnik donijet poslije 
duge analize.

Predsjednik SO Popović Milorad smatra, da je za rad- 
no mjesto referenta za tehničke poslove predsjednika dovoljna os- 
novna škola s obzirom na poslove koje obavlja.

Odbornik Džubo Refik smatra, da ako jje kolektiv svjes- 
tan zadataka koji pred njim stoje, da se ne bi trebalo mješati u 
njihovu konpetenciju.

Odbornik Obralić Esad ostaje pri svom prijedlogu u 
pogledu školske spreme za zamjenike matičara, ali samo za zamjeni- 
ke matičara u Banja Luci.

Odbornik Buzadjić Rajko smatra, da kod referenta za 
regulaciono urbanističke poslove ne treba predvidjeti visoku škol- 
sku spr^mu nego *rehnički fakultet, a da je mnogo teži i odgovorni- 
ji posao tržnog inspektora nego referenta za zborove birača, a da 
je za ta dva radna mjesta predvidjena viša komercijalna škola.

Nakon diskusije predlog zaključka o davanju saglas- 
nosti na pravilnik o unutrašnjoj organizaciji, d^elokrugu rada i 
sistematizaciji raanih mjesta organa uprave Skupštine opštine Banja 
Luka usvojen je uz izmjene predložene od predsjednika Savjeta гџ 
organizacione i pravne poslove.

Po osmoj tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
Prijealog rješenja o osnivanju Komunalnog preduzeća "Usluga'1.

Po devetoj tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
Prijedlog rješenja o raspisivanju izbora za Radnički savjet Komunal- 
nog preduzeća Uslužni centar.

Po desetoj tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
pri^edlog rješenja o prestanku rada i otvaranju postupka redovne 
likvidacije Ugostiteljske radnje "Klub" u Banja Luci.



16 -

Ро jedanaestoj tačci dnevnog reda jednoglasno je us- 
vojen prijedlog rješenja.o zadušenju opštine Banja Luka na iz- 
nos od 12,^00.000 dinara.

Po dvanaestoj tačci odLornik Plavčić Milorad postavlja 
pitan^e da li u ovaj iznos ulazi iznos od 4 ,000.000 dinara koliko 
je dato za obrtna sredstva i da se predvidfei da ostvareni prihodi 
ove zdravstvene stanice udju u fondove ili da se vrate rezervnom 
fondu opštine Banja Luka.

Prijedlog Rješenja o isplati iz rezervnog fonda iznosa 
od 6,133.413 dinara za sanaciju Zdravstvene stanice u Bronzanom 
Majdanu jednoglasno je usvojen uz prijedlog odbornika Plavčić 
Milorada.

Po trinaestoj tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
prijedlog Rješenja o isplati iz budžetske rezerve iznosa od 
3,275*000 dinara za podmirenje troškova obrazovanja odraslih.

Po četrnaestoj tačci dnevnog reda jednoglasno je usvo- 
jen Prijedlog rješenja o isplati Iz budžetske rezerve iznosa od 
2,500.000 dinara za učešće po zajmu iz fonda za stambenu izgrad- 
nju.

Po petnaestoj tačci dnevnog reda, jednoglasno je usvo- 
jen prijedlog rješenja o odredjivanju mjesećne nagrade predsjedni- 
ku Skupštine opštine Banja Luka. —

Po šesnaestoj tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
prijedlog rješenja o razrješenju dužnosti predstavnika društvene 
zajednice u Savjetu Centra za međicinsku rehabilitaciju.

Po sedamnaestoj tačci dnevnog reda jednoglasno je usvo- 
jen prijedlog rješenja o imenovanju predstavnika društvene zajed- 
nice u Savjet Centra za medicinsku rehabilitaciju.

Po osamnaestoj tačci dnevnog reda odbornik Buzadjić Raj- 
ko predlaže, da se vodi računa o sjeći orahovih stabala, jer se u 
posljednje vrijeme mnogo sjeku, ali se ne obnavljaju.

Po devetnaestoj tačci dnevnog reda jednoglasno je usvo- 
jen prijedlog rješenja iz imovinsko pravne oblasti:

a) o izuzimanju iz posjeda ranijih vlasnika nacionalizo- 
vanog neizgradjenog gradjevinskog zemljišta Tešić Mladjena i dr, 
Radman Jan^e i dr, Kurjak Muje i dr., Savić Dobrivoja i Ljubinke, 
Milovanovic Savke i dr. i Ibrišagić Abdulatifa i dr.

b) o izmjeni rješenja o uzimanju nacionalizovanog neiz- 
graep.og gradjevinskog zemljišta od ranijih vlasnika Nahmijaz Mir- 
ka i Eme.

c) o predaji zemljišta opš^enarodne imovine na Tranzit- 
nom putu Zavodu za komunalnu djelatnost.

Po dvadesetoj tačcidđnevnog reda, jednoglasno je usvo- 
jen prijedlog Zaključka o đavanju saglasnost za razrješenje opštin- 
skog javnog tužioca i za postavljenje opštinskog javnog tužioca.
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*Ро dvađesetprvoј tacci dnevnog reda diskutovali sus
Odbornak Plavčić Milorad, koji smatra da u predjelu 

Nove Varoši ne bi trebalo dozvoliti pravljenje niskih porodič- 
nih zgrada, jer da je to centar i da bi ga trebalo rezervisati 
za visoku gradnju.

Radovanović Drago, direktor Urbanističkog zavoda objaš- 
njava, da se obračunava gustina i da se na ovom predjelu planira- 
ju pretežno jednospratnice i veće stambene zgrade. Prema proraču- 
nima da ta gustina odgovara i da se moralo voditi računa o posta- 
vljanju i iskorištavanju komunalnih objekata.

Odbornik Plavčić Milorad objašnjava, da na tom terenu 
ne postoje komunalije i da treba dobro povesti računa o tome da 
se ne dovede u položaj da se kasnije kaje zbog izgradnje novih 
stambenih zgrada u centru, a te zgrade po svojoj veličini će odu- 
darati od ostalog ambijenta.

Odbornik Ivanić Jovo objašnjava, da u koliko se računalo 
na kanalizaci^u u ulici Milana Radmana da je ona mala i da ne mo- 
že primiti veci mdvod nego što je sada.

Odbornik Mešinović Tasim objašnjava, da je za ovuge go- 
dinu ovo najbolji teren i Zavod za komunalnu djelatnost mora da 
obezbjedi sredstva za uredjenje zemljišta.

Odbornik Stanković Dušan je mišljenja, da je diskusija 
i prijedlozi odbornika Plavčić Milorada na svom mjestu i da ne 
bi trebalo dozvoliti izgradnju porodičnih stambenih zgrada na tom 
dijelu.

Radovanović Drago objašnjava da gustina od 180 stanovni- 
ka, koliko se predvidja na ovom terenu odgovara užem centru gra- 
da, a da je u Boriku, gdje je predvidjena visokogradnja predvid- 
jena gustina od 220 stanovnika.

Plavčić Milorad, odbornik, predlaže da jedna stručna ko- 
misija ponovo ovo razmotri i nadje povoljniji teren za porodičnu 
stambenu izgradnu•

Radovanović Drago objašnjava, da je i ovaj prijedlog 
radila stručna komisija, te da nije potrebno formirati drugu.

Odbornik Šolaja Jefto smatra, da je ovo prvo sretno rje- šenje za individualnu stambenu izgradnju i da od toga ne treba odus« 
tajati.

Odbornik Kurt Anton predlaže, da se strogo vodi računa 
da se na tom terenu zgrade rade strogo po planu.

Radovanović Drago objašnjava, da će svako lice koje želi 
graditi dobiti plan i da se mora toga plana pridržavati.

Odbornik Kecman Milan postavlja pitanje, da li su struč- 
njaci proračunali u kom vremenskom periodu bi to stambeno naselje 
predstavljalo smetnju za visoku gradnju, na što mu Radovanović Dra- 
go odgovara da se ta smetnja predvidja kroz 50 godina.

Nakon diskusije većinom glasova usvojena je Informacija 
o razmatranju mogućnosti indivudualne stambene izgradnje na pod-
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ručju Hiseta i Hova Varoš.

Protiv Informacije glasalo je 7 odbornika, a jedan 
odbornik se uzdržao od glasanja.

Po 22. tačci dnevnog reda diskutovali su:
Odbornik Mažar Žiža koja smatra da licima koja prave 

kuće, a nema kanalizacije, treba usloviti da prvo napravi sep- 
tičku jamu, Pa tek onda kuću.

Radovanović Drago objašnjava, da je bila uslovljena 
izgradnja septičkih jama, ali da ih nitko ne pravi.

Predsjednik SO Popović Milorad smatra, da bi za dod- 
jelu zemljišta trebalo izraditi odluku u kojoj bi bilo precizira- 
no pod kojim uslovima se mogu zgrađe raditi.

Odbornik Mešinović Tasim predlaže, da se u toj odlu- 
ci precizira da se kod lica kojima su zgrade srušene može p#ed- 
vidjeti zamjena zemljišta.

Nakon diskusije Informacija o razmatranju mogućnosti 
za obezbjedjenje reona na kojim bi bila dozvoljena indivudualna 
stambena izgradnja bez potrebnih komunalnih uredjaja jednoglašno 
je usvojena .s tim da se izmjeni i glasi: ftsa osnovnim komunalnim 
ured jagima" ♦

Po 23* tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen pri- 
jedlog rješenja o isplati iz budžetske rezerve iznosa od dinara 
4 ,47^.000.-

Po dvadesetčetvrtoj tačci dnevnog reda jednoglasno je 
usvojen prijedlog rješenja o davanju garancije Dječijoj bolfeici 
na zajam od 7*500.000 dinara i montažnom preduzeću "Instalater" 
na zajam od 3*560.000 dinara.

Po dvadesetpetoj tačci dnevnog reda jednoglasno je 
usvojen prijedlog rješenja o odredjivanju visine ličnog dohotka 
sekretaru Skupštine opštine Banja Luka.

Po dvadesetšestoj tačci dnevnog reda jeđnoglasno je 
usvojen prijeđlog rješenja o aodjeli pomoći postradalim od pop- 
lave u^Doboju i pDrodicama nastradalih rudara u rudniku Kakanj, 
s tim što se postradalim u Doboju dodjeljuje iznos od 1,000.000 
dinara, a porodicama nastradalih u Kaknju iznos od 1,200.000 dina- 
ra iz sredstava budžetske rezerve.

Sjednica je završena u 20,30 časova, s tim što je bi- 
la prekinuta od 15*50 do 17,50 časova.

ZAPISNIČAR 
Čadjenović Zorka PREDSJEDNIK 

Popović Milorad



XXX sjednice Skupštine opštine Banja Luka od 21#6#196§*godine

{l̂  Informacija o uključivanju učenika u škole II stepena

/

<

u školskoj 19б5/бб godini.
Izvjestilac: Memic Ridvan p  .

. Ш2* Izvještaj 0 radu Skupštine op tine, njenih organa i 
organa uprave u 1964*godini. л f

Izvjestilac: ^
M*/Informacija o preduzetim mjerama za saniranje stambe=// 

nog. nasel ja kod !,IIamzagine ciglane'1.
I z v j e s t i l a c :  t l a z i ć j e r v i

^T)lnforiiacija o pašarenju u šumama opstenarodne imovine 
Izvjestilac: Ibrahimbegovič Džavad^.

(Т*) Informacija o ra podjeli bud. etskih sredstava mjesnim 
zaj ednicama.

Izvjestilac: Džankić Pikret. /' . .
iredlog Odluke 0 unutrašnjoj organizaiiji, djelokrugu^ 

rada i sistematizaciji radnih mjesta u Sekretarijatu za unutraš=
•ф

Џnje poslove Skupštine opštine.
Izvjestilac: Ciganović Liilan.

[ij Predlog Zaključka o davanju saglasnosti n -ravilnik 
o unutrašnjoj organizaciji, d jelokrugu rada i si oto:.-latiza ci ji rad= л
nih mjesta organa uprave Skupštine opštine B.Luka, V

Izvjestilac: Ciganović 4
v ^redlog.a R .esenjaro osnivanju Komunaln.og preduzeća 

"UslugajLK/
^  Izvjestilac: Dobrovolni Drl^elimir 

^  9« Predlog Rje enja o raspisivanju izbora za radnički sav=
jet Komunalnog preduzeća "Uslužni centar,f - л  л

Izvjestilac: Dobrovolni DrlVelimir.
lq^/.rredlog Rješenja o prestanku rada i otvaranju post p= 

ka redovne likvidacije Ugostiteljske radnje nKlub,f u ^anjaluci.
Izvjestilac: Dobrovolni Dr.Velimir.

^ (-ЦУ Predlog Rješenja o zaiuženju opštine Banja Luka na iz= 
nos od 12,5oo.ooo dinara.

ч Izvjestilac: Kosanović Josip.
Cl2^Predlog Rješenja 0 isplati iz rezervnog fond iznosa 

od 6,133.413 ginara za sahaciju Zdravstvene sthnice u Br.Laj&anu

1

Izvjestilac: Kosanović Josip
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~/ i3- Predlog Rje;:enja o isplati iz budžetske rezerve 
iznosa od 3,275*ooo za podmirenje troškova obrazovanja odraslikk^ 

izvjestilac: Kosanović Josip.
14. Prec.log Rjesenja o isplati iz budžetske rezerve iz=

nosa od 2,5oo.ooo dinara za ućesće po zajmu iz Ponda za stambenu 
izgrađnju.

Izvjestilac: Kosanović Josip.
15. Predlog Rješenja o odrdjivanju mjesećne nagrade 

predsjedniku Skupštine opštine B.Luka
^lzvje tilac: Džankić Fikret.

^  edlog Rjesenja orazrješenju dužnosti predstavnika
društvene zajednice u Sa^jetu Centra za medicinsku rehabilitaciju.

...  - -Izvjestilac: Džankić Pikret. ‘
^  fп Ј  Predlog Rješenja o imenovanju predstavnika društvene 

zajednice^u °avjet Centra za medicinsku rehabilitaciju^vg,
Tzvjes ilac: DŽankić Pikret.

Rješenja o odobravanju sj eć e jgrahovih . stabala 
individualnim poljoprivrednim p r o i z v o d j a ć i m a . V  

Izvjestilac: Ibrahimbe ović Dže.vad.
/ 19.; Predlog ižješenja iz imovinsko pravne oblasti:

{ \
(jO/ o iuzimanju iz posjeda ranijih vlaonika nacionali= 

zovanog neizgradjenog gradjevinskog zemljišta:
— Tešić Mladjena i dr. . \/

P

— Radman °anje i dr.
— Kurjak Muje i dr.
— Savić Dobrivoja i Ljubinke,
— Llilovanović Savke i dr.
— Ibrišagić Ab^ulatifa i dr.

Jzvjestilac: Dobrovolni- Dr.Velimir.

PV
Л

anog neizgra=o iauplmanju iz posjeda nacionali:
djeno/£rad^vins/g zemljišta od ranijeg vlagnika :iad ; iselimo=
vić Mehage, /  Г Ч

/ Izvjestilac:
c) o izmjeni Rjesenja o uzimaniu nacionalizovanog 

neizgradjenog gradjevinskog 'zemljišta od ranij£g_vlasnika Nahmi= 
jaz Liirka i ВгпејАу^ "

Izvjestilac: Do ̂ rovolni Dr.Velimir.
o predaji zemljišta opštenarodne imovine na Tran= 

zitnom putu Zavodp za komunalnu djelatnest. \
Izvjestilac: Dobrovolni Dr.Velimir.



=  3 =

% 0

2о?<Рге<11о2 Zaključka о davanju sagla3iosti:
a) za razrj'eSenje bpštir»kog jaVnog tuiJioca
b) za postavljenje op tin3kog javnog tužioca
Izvje tiiac: Đžankić Fikret.

21.
КА1ШАШ1 DNJiVTJI RED 7 ] 7

121* Rasmatranje mogućnosti individualne stambene izgradnje
na podruoju ,!Hiseta,f i I\Fova Varoš* Izvjestilac: Radbvanović Ргау5\?

i 22.1 Razmatranje mogućnosti za obezbjedjenje rejona na
kojini bi bila dozvoljena individualna stambena izgradnja bez vpot;
rebnih komunalnih ured j a j a J -т’̂

Izvjestilac: Raclovanović Бгдо.
^azmat^frje Zaključka o zakjL^STvan ju ugovora o pra=

vima i dužnost>fffa radne zajedniop^j^utinskog javnog pravobranila=
štva *̂ ^̂**'̂3 Izvjestilac: Giganović iVIilan.

. yP!redlog Zakl jucpegT o davanju saglasnosti na' Odluku
Skupštin^komunalne zaj^dnice socijalnog ;osiguran-ja radnika Banja
Luka o o'dred jivanju atope osnovngg i stope dodatnog doprinosa za
zdravstveno osigird!nje radnika, ̂  - . ]: ••’

Izvjestilac: Kosanović Jo-ip
Predlo^ž^kljucka o davanju^e^glanosti na otkaz ugovora

o zakupu poslovr̂ ili prostorija Upi^ar^iapoteie ,
Izvjestilac: Valentić Zdravko

2žy Predlog Rješenja o isplati iz buđaetske rezerve izno=
sa od 4,%474*ooo dinarai

Izvjestilac: Skenderija Veljko.
1\J Predlog Rješenja o davanju garancije :
£ f a) Dječijoj'bolnici na zajam od 7,5oo»ooo dinara,

b) Ivlontažnom pre'čUzeću tfInstalater,T na iznos o 
3,Збо.ооо dinara,

Izvjestilac: Kosanović Josip. у/у
Predlog Jpješenja 0 obavezi Po nda za stamĵ enCT izgradnju 

da izdvoji iznop ćd 40 miliona dinara za naknadj 
ma nacionalJ^ovanih zgrada,

^  Izvjestilac: Dobrovolni Dr.Velimir
Predlog Rješenja 0 izmjeni Rješenja o oiired jivanju

х "anijirn vlasnici=

Xorgana korištenja Trgovacko^pneduzeća za snabđ^’evan je mjesovitom 
robom ,fTrgopromet,f,

Izvje tilac: Dobrovolni Dr-Vehpmir.



t

A
organom kor 
"I'fapri jed",

f  ̂Izvjes 1 ilac: Dobrovolni Dr.Veliniir,
[rall li?edlog Hješenja o odredjivanju visine lionog
eki\etaru Skupštine op tine,

Izvje3tilac: Džankic Fikret#
. х А :  Narodno i pororista

izvještaj o pregledu Jtituta Bosanske krajine

hodka


